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Besvarelse af spørgsmål nr. 805 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 805 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 23. maj 2023. Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 

 

 

 

Peter Hummelgaard 

/ 

 

Thomas Jørn Rasmussen 

  

  

Folketinget  

Retsudvalget 

Christiansborg 

1240 København K 

DK Danmark  

  

   

   

 

 

Dato: 21. juni 2023 
Kontor: Strafferetskontoret 

Sagsbeh: Mie Hedengran Helander 

Sagsnr.: 2023-0030-8948 
Dok.: 2861362 

Slotsholmsgade 10 

1216 København K. 
 

T +45 7226 8400 

 
www.justitsministeriet.dk 
jm@jm.dk 

Offentligt
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 805

Retsudvalget 2022-23 (2. samling)



 Side 2/2 

Spørgsmål nr. 805 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren redegøre for, om det er hensigtsmæssigt, at en 

sag fra januar 2022 berammes til 2024, hvorefter en landmand, 

som har gravet et vandløb ulovligt op, ”vinder” halvandets års 

bedre afvanding ved den langsommelige domstolsproces og så-

ledes undgår tvangsbøder for manglende reetablering i en rum 

tid? Vil ministeren redegøre for, hvilke initiativer, han vil tage i 

den forbindelse?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet anmodet om en 

udtalelse fra Rigsadvokaten og Rigspolitiet, som har oplyst, at det ikke på 

baggrund af de oplysninger, der er indeholdt i spørgsmålet, har været muligt 

at identificere, hvilken sag der skulle være tale om. Der kan derfor ikke 

kommenteres på det tidsmæssige forløb i den konkrete sag.  

 

Regeringen har som et klart mål, at sagsbehandlingstiderne i domstolene 

skal nedbringes, fordi de lange sagsbehandlingstider udfordrer retsfølelsen 

for både de forurettede og de tiltalte.  

 

Hvis vi skal komme udfordringerne til livs, skal vi sørge for, at domstolene 

har det rette fundament til at håndtere sagsmængden. Vi skal se på de res-

sourcer, domstolene har til rådighed, men vi skal også se på, om der er struk-

turelle tiltag, som kan gennemføres for at lette presset på domstolene.  

 

Med henblik på at sikre det bedst mulige grundlag for en ny flerårsaftale for 

domstolene har regeringen nedsat et udvalg for forberedelse af ny flerårsaf-

tale for domstolene med tidligere højesteretspræsident Thomas Rørdam som 

formand. Udvalget skal kvalificere forslag til konkrete tiltag, der kan lette 

presset på domstolene. Udvalget har foreløbigt afleveret to ud af forventeligt 

tre delafrapporteringer og forventes at afrapportere endeligt i sommeren 

2023.  

 

Udvalget har i den forbindelse peget på en række interessante forslag, der 

kan bidrage til at nedbringe sagsbehandlingstiderne hos domstolene, som 

jeg allerede har påbegyndt drøftelserne om med Folketingets partier. Det er 

min ambition, at vi kan indgå en solid flerårsaftale for domstolene, der kan 

træde i kraft den 1. januar 2024 og vende udviklingen i sagsbehandlingsti-

derne. 
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